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Primarul Silviu 
Gheorghe reușește 
să administreze 
cu succes 
orașul Otopeni, 
implementând 
investiții esențiale 
în toate domeniile 
specifice unei 
așezări urbane. 
Printr-o gestionare 
eficientă, edilul 
a transformat 
Otopeniul într-un 
oraș modern și bine 
echipat, pregătit 
pentru provocările 
viitorului și capabil 
să ofere locuitorilor 
săi o calitate a vieții 
superioară. 

Cristina NedelCu

Pr imaru l   o rașu lu i 
Oto peni, Constantin Sil-
viu Gheorghe, a demon-
strat o capacitate remar-
cabilă  de  administrare  și 
de implementare a pro-
iectelor de infrastructu-
ră esențiale, astfel că sub 
conducerea  sa,  orașul 
a  cunoscut  îmbunătățiri 
semnificative  în domeniul 
infrastructurii  de  apă  și 
canalizare, dar și în secto-
rul  educației,  domenii  vi-
tale pentru un trai de ca-
litate. În viziunea edilului, 
aceste  investiții  nu  doar 
că  îmbunătățesc calitatea 
vieții pe termen scurt, dar 
și pregătesc orașul pentru 
viitor,  asigurând  condiții 
propice pentru dezvolta-
rea economică și socială. 

Infrastructura de 
apă, modernă și 
sigură

Administrația din Oto-
peni desfășoară un amplu 
program de investiții în in-
frastructura de apă și ca-
nalizare,  destinat  să  asi-
gure servicii de înaltă ca-
litate  pentru  cetățeni  și 
să  răspundă  cerințelor 
de dezvoltare urbanis-
tică  din  următorii  20  de 
ani. Proiectele includ mo-
dernizarea sistemului de 
distribuție a apei, extinde-
rea rețelelor de canalizare 
și actualizarea stațiilor de 
epurare.

Distribuția  de  apă  în 
Otopeni  este  realizată  în 
totalitate,  beneficiind  de 
două  gospodării  de  apă 
performante, moderniza-
te recent. Din acest an, 
va  fi  derulată  procedura 

de  licitație  publică  pentru 
construirea unei noi gos-
podării de apă  în cartierul 
Odăi,  cu  o  capacitate  de 
înmagazinare de 1.000 de 
metri cubi, echilibrând hi-
draulic întreaga rețea. Ce-
le două stații existente asi-
gură un echilibru hidraulic 
bun, dar noua investiție va 
îmbunătăți  parametrii  de 
debit  și  presiune.  ”Vrem 
să  aducem  parametri  și 
mai buni, mă refer la debit 
și presiune. Și atunci vom 
crea și această gospodărie 
de  apă  din  cartierul  Odăi 
cu  aducțiune  de  apă.  A 
fost injecție de apă realiza-
tă în anii precedenți pe sub 
șoseaua  de  centură,  lân-
gă Academia Națională de 
Informații.  De  acolo,  vom 
pleca cu aducțiune de apă, 
care va intra în gospodăria 
de apă, în cele două bazi-
ne mari cu capacitate de 
câte 500 mc, o va înmaga-
zina, apoi va trece la tra-
tarea  ei  și  va merge  prin 
stația  de  pompare  către 
rețeaua  de  distribuție”,  a 
explicat edilul, menționând 
că,  în  plus,  anumite  tron-
soane și stații de pompare 
vor  fi  modernizate  pentru 
a preveni eventualele pro-
bleme  și  pentru  a  asigura 
necesarul  de  apă  în  con-
textul  dezvoltării  continue 
a orașului. Astfel, Primăria 
Otopeni se asigură că ser-
viciile  de  apă  vor  fi  opti-
me atât pentru actualii, cât 
și  pentru  viitorii  rezidenți. 
”Nu am avut nicio proble-
mă, dar noi preîntâmpinăm 
eventualele probleme ca-
re ar putea să apară și ne 
gândim din calculele noas-
tre că trebuie să asigurăm 
acești  parametri  și  să  asi-
gurăm  pe  următorii  15-
20 de ani tot necesarul de 
apă  cu  parametrii  optimi 

de  presiune  și  debit  pen-
tru viitoarele construcții. E 
o chestiune de perspectivă, 
să îmbunătățim, nu pentru 
că  avem  evenimente”,  a 
subliniat  primarul  orașului 
Otopeni.

Rețeaua de 
canalizare acoperă 
aproape 90% din 
teritoriul orașului

În  prezent,  rețeaua 
de canalizare din Otopeni 

acoperă  87%  din  străzi. 
Proiectele  de  extinde-
re sunt în desfășurare,  în 
noile  dezvoltări  imobilia-
re din cartierul Odăi, unde 
nu s-au dezvoltat rețelele 
de  canalizare  cu  aceeași 
rapiditate,  nefiind  justifi-
cată de numărul redus de 
unități  locative.  Rețelele 
de apă și gaze au fost în-
să  modernizate  în  zonă, 
urmând să fie realizată și 
rețeaua de canalizare. Po-
trivit edilului, una dintre 

provocările majore a  fost 
crearea unui emisar adec-
vat pentru apele uzate. În 
lipsa unui colector care să 
transporte aceste ape că-
tre  București,  s-a  recurs 
la canale de desecare na-
turale. Aceasta a implicat 
costuri suplimentare pen-
tru  realizarea  stațiilor  de 
epurare  complexe,  capa-
bile să îndeplinească toa-
te normele de mediu îna-
inte de deversarea apei 
epurate. ”Stațiile de epu-
rare sunt instalații care au 
echipamente foarte com-
plexe care fac atât decan-
tarea mecanică,  cât  și  fi-
zio – chimică, dar și biolo-
gică. Am realizat în trecut 
o stație de epurare mare, 
dar între timp situația s-a 
dezvoltat, am mai moder-
nizat și acum am ajuns la 
a treia etapă de moderni-
zare”, a explicat primarul. 
Așadar,  stațiile  de  epu-
rare din Otopeni au tre-

cut prin multiple etape de 
modernizare pentru a fa-
ce față creșterii populației 
și a dezvoltării urbane. În 
cartierul Odăi au fost rea-
lizate două microstații de 
epurare, iar bugetul pe 
anul  acesta  include  ex-
tinderea  capacității  lor  și 
realizarea  unei  noi  stații. 
”Avem  și  proiectul  celei 
de-a treia stații de epura-
re, tot din bugetul local, 
dar, ca noutate, anul tre-
cut din septembrie și pâ-
nă în decembrie, am avut 
întâlniri și negocieri cu so-
cietatea Veolia  (n.r.  -  so-
cietatea care asigură  fur-
nizarea serviciilor publice 
de  alimentare  cu  apă  și 
de canalizare în București, 
Ploiești, Otopeni, Chitila și 
Popești-Leordeni)  și  am 
adus argumente în sen-
sul în care Veolia să preia 
și  să  investească  în  Oto-
peni  și  în  rețeaua de  ca-
nalizare, dar mai ales în 
epurare.  Au  înțeles,  de-
oarece avem un contract 
de concesiune care a de-
venit operațional în 2006, 
iar pe 27 decembrie 2023, 
CL a aprobat  act adițional  
de  modificare  a  contrac-
tului de cesiune privind 
investițiile  realizat de Ve-
olia în infrastructura de 
apă-canal  și  epurare”,  a 
spus  edilul.  Acordul  CL  a 
determinat Veolia să sem-
neze imediat documen-
tele necesare, asigurând 
fonduri  de  13,7  milioa-
ne de euro, care vor fi in-
vestite de societate, nu 
de Primăria orașului Oto-
peni,  în rețelele de cana-
lizare  și  în  modernizarea 
și  extinderea  stației  mari 
de  epurare.  ”Am  parcurs 
toate etapele procedura-
le, inclusiv realizarea stu-
diului  de  fezabilitate  și  a 

proiectului  tehnic.  Primă-
ria a achiziționat și un te-
ren de 1.772 mp, adiacent 
stației existente, pentru a 
facilita  extinderea  și  mo-
dernizarea.  Lucrările  de 
execuție  sunt  programa-
te să înceapă în următoa-
rele luni, vizând creșterea 
capacității stației de epu-
rare la un debit de 8.000 
mc pe zi, cu posibilitatea 
de extindere la 10.000 mc 
pe zi, asigurând astfel o 
perspectivă de dezvoltare 
pe circa 20 de ani în pen-
tru evacuarea apelor uza-
te  menajere.  Așadar,  lu-
crurile  se  prezintă  foarte 
bine  în  ceea  ce  privește 
utilitățile  și  infrastructura 
de  distribuție  a  apei,  ca-
nalizare și stații de epura-
re”, spune primarul. 

Deversările ilegale, 
sub observație

Edilul  a  atras  însă 
atenția  asupra  problemei 
sensibile  a  deversărilor 
neautorizate,  fiind  iden-
tificate  numeroase  cazuri 
de acest tip. Avizele pen-
tru evacuarea apelor uza-
te în anumite zone și mi-
crocartiere sunt emise de 
ANIF,  care  administrează 
întreaga  rețea  de  cana-
le de desecare. ANIF are 
responsabilitatea de a se 
ocupa de curățare, igieni-
zare și decolmatare, emi-
te avize pentru microstații 
de  epurare  și  încasea-
ză taxe pentru acest ser-
viciu,  având  obligația  de 
a  verifica  parametrii  apei 
evacuate. În urma evalu-
ărilor efectuate, s-au des-
coperit numeroase cazuri 
în  care  microstațiile  din 
anumite  dezvoltări  imo-
biliare nu mai funcționau, 
iar ANIF nu a efectuat ve-
rificările necesare, potrivit 
primarului.  ”În  2024,  am 
colaborat cu ANIF pentru 
a investiga și am depistat 
multe cazuri de evacua-
re  directă,  fără  utilizarea 
microstațiilor. Am remedi-
at  aceste  situații,  dar  fe-
nomenul rămâne o provo-
care”, a spus edilul.

În concluzie, Otope-
niul nu prezintă o proble-
mă  ecologică  așa  cum  a 
fost  perceput  recent.  Es-
te  una  dintre  puținele 
localități  care  investește 
serios în infrastructura 
de  epurare,  canalizare  și 
distribuție  de  apă.  Ges-
tionarea  rețelei  de  cana-
lizare este responsabili-
tatea  instituției  ANIF,  iar 
întregul sistem este ad-
ministrat  de  Veolia.  Este 
important  de  menționat 
că  aceste  canale  nu  se 
limitează  doar  la  Oto-

peni; ele pornesc din Buf-
tea, traversează Corbean-
ca,  Mogoșoaia,  Otopeni 
și  Tunari,  ajungând  în  fi-
nal într-un areal adminis-
trat  de  Apele  Române. 
”Din  acest  punct  de  ve-
dere, toate componentele 
sistemului sunt bine ad-
ministrate  și  întreținute, 
iar  investițiile  în  derulare 
pentru  dezvoltare,  extin-
dere  și modernizare  sunt 
pe drumul cel bun”, spune 
primarul orașului Otopeni.

Radu Vlad,  reprezen-
tant Veolia  în orașul Oto-
peni, ne-a explicat că so-
cietatea pe care o re-
prezintă  a  semnat  prin 
act  adițional  un  angaja-
ment  prin  care  își  asumă 
investiția  a  7 milioane  de 
euro în retehnologizarea 
și  extinderea  capacității 
stației  de  epurare  din  zo-
na str. Transilvaniei. ”Noua 
investiție  înseamnă  con-
struirea unei stații de epu-
rare,  cu  o  capacitate  și  o 
tehnologie  de  ultimă  oră 
care  să  asigure  următorii 
10-20 de ani ca dezvoltare. 
În cartierul Odăi, am pre-
luat  cele  două  microstații 
de epurare, pe strada Ma-
rin Preda și str. Matei Basa-
rab, sunt autorizate, avem 
și  posibilitatea  să  înche-
iem  și  contracte  la  cana-
lizare, ceea ce constituie 
o noutate. Suntem în au-
dit  tehnic  al  rețelelor,  le-
am  curățat,  le  inspectăm 
cu  camera  video.  Așadar 
lucrurile intră pe un făgaș 
bun”, a spus acesta. În le-
gătură cu rețeaua de apă 
și  cu  stațiile  de  tratare, 
specialistul  a  precizat  că 
”prin  actul  adițional,  Ve-
olia  s-a  angajat  să  fa-
că o  investiție de 7 mili-
oane de euro în stația de 
epurare  și  alte  7  milioa-
ne de euro  în extinderea 
rețelelor  de  apă  și  cana-
lizare din Otopeni, în car-
tierul  Odăi,  inclusiv  redi-
mensionări ale unor con-
ducte principale de trans-
port din zona veche. 
Stațiile  de  pompare  vor 
fi amplasate prin progra-
mul de investiții al primă-
riei orașului Otopeni, aco-
lo unde nu permite prac-
tic  terenul  ca  rețeaua  să 
meargă gravitațional. Ve-
olia  derulează  și  o  cam-
panie de conștientizare a 
schimbărilor administrati-
ve, care a inclus și un si-
te,  unde  clienții  au  po-
sibilitatea  de  a-și  intro-
duce  indexul,  primesc 
informații, văd proiecte în 
derulare și sunt la curent 
cu orice noutate, ava-
rii sau informații legate de 
calitatea apei”, a mai spus 
specialistul  Veolia.

eveniment eveniment

Administraţia din Otopeni dezvoltă strategii de 
succes pentru un trai de calitate 

Focus orientat pe dezvoltarea infrastructurii utilităților și a sistemului de învățământ

Educația, mereu în atenția primarului
Investițiile în educație sunt un alt domeniu în care 
primarul Constantin Silviu Gheorghe a demonstrat o 
viziune clară și o administrare eficientă. Sub conducerea 
sa, Otopeniul a investit consistent în modernizarea și 
extinderea infrastructurii educaționale, asigurând condiții 
optime pentru elevi și cadre didactice. Construcția de noi 
unități școlare și modernizarea celor existente au fost 
priorități, iar infrastructura educațională a fost adaptată 
pentru a răspunde nevoilor unei populații în creștere. 
”De când am venit în primărie 1996, din mediul academic, 
am investit și am acordat o atenție deosebită educației. 
Primul proiect major a început în 1998-1999 și s-a 
materializat în 2003, prin construcția liceului. Liceul 
teoretic ”Ioan Petruș” este liceul pe care mi l-am imaginat 
și am vrut să îl creez pentru că Otopeniul nu a avut 
niciodată o astfel de unitate de învățământ. I-am dat 
și numele unei personalități locale, prof. Ioan Petruș, 
profesor de geografie pe care l-am avut și eu. Este 
prima construcție pentru sistemul de învățământ, apoi 
am trecut la extindere, modernizare și construcție de 
noi grădinițe și am introdus conceptul de grădiniță cu 
program prelungit. Acest concept nu prea era la modă la 
momentul acela, dar a fost preluat pe bugetul nostru, al 
primăriei, cu întreaga gamă de servicii, astfel că de 20 de 
ani în Otopeni, părinții nu plătesc niciun leu pentru copii. 
Iar serviciile sunt de cea mai înaltă calitate”,  ne-a spus 
primarul.
Acesta a menționat că este în derulare construcția unei 
alte clădiri pentru liceu, care va fi finalizată anul acesta, 
cu finanțare din buget local. ”Este important de știut 
că orașul Otopeni nu era oraș, când am venit primar. 
Abia din anul 2000 a devenit oraș, dar nu exista nici 
cadrul legislativ necesar, respectiv o lege a finanțelor 
publice locale. Otopeni a devenit în 1998 oraș cu efecte 
în buget, abia după 1-2 ani. Am funcționat mai mult de 
un mandat și jumătate fără resursele necesare, dar cu 
toate acestea am reușit multe performanțe și în domeniul 
educației. Construcția noii clădiri a liceului a început în 
urmă cu un an, stadiul fizic de execuție fiind de 60%. Este 
o clădire P+2, cu 10 săli de curs, patru laboratoare mari, 
o sală de lectură foarte mare cu bibliotecă plus anexe 
și panouri fotovoltaice. Este primul obiectiv din seria 
lungă de investiții pe care le facem acum în domeniul 

învățământului. Clădirea are trei intrări, are holuri și spații 
de recreație pentru elevi, grupuri sanitare băieți și fete, 
birouri administrative, cancelarie. De remarcat că toate 
spațiile sunt foarte generoase ca dimensiuni și am ținut 
cont de toate și de cele mai noi reglementări în domeniul 
învățământului. Mai avem în lucru și un proiect mare 
cu 15 săli de curs și toate anexele și spațiile necesare 
care va intra în licitație. Totodată se lucrează la două 
proiecte tehnice pentru cartierele Otopeni de Jos și Odăi. 
În această zonă, lângă școli vor fi construite și două 
grădinițe cu program prelungit, dar și două afterschool. 
Eu spun că acestea vor forma în fiecare cartier câte 
un complex educațional cu toate dotările necesare 
pentru desfășurarea în bune condiții a cursurilor. Liceul 
va beneficia de fonduri PNRR pentru dotări. Așadar, 
sistemul de învățământ din Otopeni va beneficia de patru 
școli noi, una la sfârșitul anului, una în anul următor și 
celelalte două în următorii doi ani”, a precizat primarul 
orașului Otopeni.
Constantin Silviu Gheorghe semnalează însă că 
performanța sistemului de învățământ și faptul că s-a 
creat o echipă excelentă de profesori, învățători și 
manageri pe care primăria i-a sprijinit constant, a dus 
la creșterea atractivității unităților școlare din Otopeni. 
Pe de altă parte, în zonele adiacente orașului Otopeni 
nu se construiesc multe instituții de învățământ. Acest 
lucru pune o presiune suplimentară pe școlile din 
Otopeni, care primesc aproximativ 470-480 de elevi din 
localitățile vecine. ”Administrația locală este hotărâtă să 
facă însă față acestei provocări, dar cu mențiunea că 
primăria înțelege că toți copiii au dreptul la educație, dar 
fondurile și bugetul local trebuie folosite în primul rând 
pentru copiii comunității. Modernizările, extinderile și 
construcțiile noi continuă, oferind condiții excelente de 
studio pentru populația școlară din Otopeni care este de 
aproximativ 3.200 de copii. Trebuie evidențiat în acest în 
acest context că liceul din Otopeni a devenit cel mai bun 
din Ilfov și chiar rivalizează cu liceele din București. La 
ultimele evaluări ARACIP, atât la nivel preșcolar, cât și 
primar și gimnazial, rezultatele au fost foarte bune, ceea 
ce reflectă calitatea învățământului din Otopeni. Așadar 
educația a fost și rămâne o prioritate permanentă în 
Otopeni”, a concluzionat primarul Constantin Silviu 
Gheorghe.


